
7 Сенат інформує...

28 квітня 2015 р. відбулася звітно-
виборча конференція органів Студент-
ського самоврядування ЗДІА. На 
конференції були присутні: студенти 
академії, Є.Я. Швець - в.о. ректора 
ЗДІА, декани факультетів, заступники 
деканів, а також гості. 

Присутні мали можливість вислу-
хати звіти членів Студентського само-
врядування: 

•  Голови Студентського самовряду-
вання ЗДІА Марії Бінюк про діяльність 
Студентського самоврядування за звіт-
ній період; 

•  голови Ради гуртожитків – Олек-
сандри В’юнової; 

•  заступника командира студентської 
дружини «БАРС» –  Вадима Рибалки.

З привітальним словом до студентів 
звернувся в.о. ректора ЗДІА Є.Я. Швець, 
який подякував за плідну співпрацю 
Студентське самоврядування та поба-
жав успіху студентам як в навчанні, так і 
у громадський діяльності.

Найважливішим питанням кон-
ференції стали вибори Голови Сту-
дентського самоврядування. 

До участі у виборах на цю посаду було 
зареєстровано 2 кандидатури: 

•  Вікторія Мальцева – президент 
Студентського сенату факультету будів-
ництва та водних ресурсів, гр БУД-13-2. 

• Павло Маляревич – Голова Студен-
тського наукового товариства ФАСУВ, 
гр.СП-12.

За підсумками таємного голосування 
головою Студентського самоврядування 
ЗДІА обрано Вікторію Мальцеву.

Не забули у цей день і про студентів-
активістів академії, які були нагород-
жені почесними грамотами.   

Президент Студентського сенату 
ФЕЕ  Ольга Хухровська

БОРОТЬБА З КОРУПЦІЄЮ: 
СЕКРЕТИ УСПІХУ

У березні 2015 року голова Сту-
дентського самоврядування ЗДІА 
М. Бінюк, яка представляла інтереси 
ЗДІА та Запорізької молодіжної ради, 
взяла участь у триденному тренінгу-
семінару Школи громадського 
впливу «Секрети успіху роботи 
громадської організації в боротьбі з 
корупцією» у місті Запоріжжі, який 
провели практики адвокацій.

Учасники тренінгу отримали 
навички необхідні для здійснення 
адвокаційних кампаній, дізналися 
як зареєструвати власну громадську 
організацію та секрети роботи із 
ЗМІ, навички файндрейзіну та напи-
сання проектів. 

Кращі антикорупційні експерти 
вчили як ефективно контролювати 
органи влади та вимагати від 
чиновників необхідних для суспіль-
ства змін. 

Проект здійснює Центр Полі-
тичних студій та аналітики за під-
тримки Фонд Фрідріха Науманна за 
Свободу. 

Семінар видався дуже продук-
тивним, цінним і корисним. Сильні 
компетентні спікери розширили 
наше бачення, навички, показали нам 
ефективні інструменти громадської 
діяльності та електронні ресурси, які 
відкривають можливості аргументо-
ваного та аналітичного підходу. 

    Дякуємо за організацію та 
класну компанію!

Екс-голова Студентського Сенату 
ЗДІА Марія БІНЮК 

РЕГІОНАЛЬНИЙ СЕМІНАР 
«УЧАСТЬ СТУДЕНТІВ У 
ЗАБЕЗПЕЧЕННІ ЯКОСТІ 

ВИЩОЇ ОСВІТИ»

21 березня 2015 у ЗДІА в рамках 
проекту «Національна система 
забезпечення якості і взаємної довіри 
в системі вищої освіти (TRUST)» 
відбувся регіональний семінар 
«Участь студентів у забезпеченні 
якості вищої освіти». 

Семінар проводили президент Ук-
раїнської асоціації студентського 
самоврядування – Андрєєв Микита 
та представник Акредитаційної ко-
місії України від студентів – Смирнов 
Олександр (випускник МФ  ЗДІА).

Метою заходу є ознайомлення 
студентів з новими доробками та 
стратегіями забезпечення яко-
сті вищої освіти; обговорення 
актуальних проблем студентського 
самоврядування, напрацювання 
стратегії розвитку органів студент-
ського самоврядування в аспекті 
нового Закону України «Про вищу 
освіту», обмін досвідом та розвиток 
співробітництва між органами 
студентського самоврядування ви-
шів України. 

Семінар проводився Українською 
асоціацією студентського самовря-
дування в рамках проекту та за 
підтримки Акредитаційної комісії 
України.

Під час семінару були розглянуті: 
•  Основні нововведення Закону 
«Про вищу освіту». 
•  Система забезпечення якості 
вищої освіти в новій редакції Закону 
України «Про вищу освіту». 
• Фінансування органів студент-
ського самоврядування. 
• Національне агентство із забез-
печення якості вищої освіти

Учасниками семінару були сту-
денти ЗДІА та її коледжів, а також 
студенти інших ВНЗ міста.

Мальцева Вікторія, голова 
Студентського самоврядування ЗДІА 

ОБРАНО  НОВОГО  ГОЛОВУ 
СТУДЕНТСЬКОГО  СЕНАТУ



8Клубне життя

У рамках роботи Клубу аудиторів і бухгалтерів 
навесні відбулося два засідання, репортаж про 
ці події є на Офіційному сайті здіа. Але слід 
звазначити, що кафедру обліку та аудиту ФЕУ та ДПІ 
у Шевченківському районі пов’язують багаторічні 

дружні стосунки. Зокрема, фахівці податкової регулярно зустрічаються зі 
слухачами Клубу аудиторів і бухгалтерів ЗДІА, на практиці допомагаючи 
викладачам і студентам тримати руку на пульсі податкових нововведень...

А в період оформлення і здачі податкових декларацій ці зустрічі 
набувають особливої важливості. Адже до кінцевого терміну подачі 
декларацій про доходи - 30 квітня - залишилося не так багато часу! 

Втім, про те, які питання розглядалися на засіданні чергового Клубу 
аудиторів і бухгалтерів читайте у статті заступника начальника ДПІ 
у Шевченківському районі м. Запоріжжя. Дякуємо голові комісії з 
реорганізації ДПІ у Шевченківському районі м. Запоріжжя ГУ Міндоходів 
у Запорізькій області заступнику начальника ДПІ у Шевченківському 
районі м. Запоріжжя Ірині Потапчук за цікаву та плідну співпрацю. 

Отже, відбувся перед’ювілейний, 
29-й Відкритий турнір Клубу 
інтелектуальних ігор ФЕЕ на Кубок 
Сови. 

Не кожен виш області може 
похвалитися таким клубом, його 
давніми традиціями, популярністю 
цього інтелектуального змагання. 

За давньою традицією, яку можна 
охарактеризувати як «місце зустрічі 
змінити не можна», в актовій залі 
академії зібралися чотирнадцять 
команд, щоб схрестити шпаги в 
боротьбі за звання найрозумнішого. 

Вітаючи команди з перед’юві-
лейною грою, президент клубу декан 
ФЕЕ Олександр Іванович Чепрасов 
запросив до участі в ювілейному 
турнірі восени та побажав всім 
гарної гри: «Нехай переможе най-
розумніший!»

Гра, як і заведено, складалася з 
трьох турів по 12 запитань. Між 
турами – десятихвилинна перерва, 
яка дозволяє учасникам перепочити, 
поставити свої запитання команді 
організаторів і навіть оскаржити 
результат. Це право прописано в 
положенні про Клуб. 

 Відразу ж після І туру визначилася 
група лідерів, яку очолювали ко-
манди «Системный интеллект», 
а також «Космонавты», «КЭП» і 
«Экуберы». Скажу чесно, здивувала, 

перемудривши з відповідями на 
запитання І туру, скромним резуль-
татом мастита команда «ЧиП».

ІІ тур приніс несподіванку. Викла-
дачі зібралися й «взяли» 11 питань 
з 12 можливих. Досить рідкісний 
результат, який дозволив їм надалі 
боротися за призові місця. Лідер же 
залишався незмінним.

ІІІ тур не надто змінив картину, і 
ось як розподілилися місця:

1-е місце - «Системный интеллект», 
Євген Кругліков, Антоніна Романова 
і Олександр Юдін (СП-14-о).

2-е місце - «Космонавты», 
Олег Горлач, Буд-12-1д, Олексій 
Кальченко, Владислава Чепельова, 
Буд-13-1д і Ксенія Павленко, Буд-13-
1д

3-е місце - «ЧиП», А.І. Чепрасов, 
А.А. Кузьменко, І.А. Назаренко, 
А.І. Федченок, В.А. Корольов, Н.А. 
Юсупова.

Команди-призери отримали по-

чесні  грамоти та торти. Правда, 
як і прийнято в цьому турнірі, свій 
висококалорійний приз педагоги 
передали монолітній команді групи 
ЕК-12-1д под. назвою «Экубер»,. що 
посіла 4-е місце.

Поспішаємо висловити свою 
вдячність керівництву факультету 
енергетики та енергозбереження 
за створення та багаторічну 
підтримку життєдіяльності клубу. 
А «бійців невидимого фронту» – 
команду організаторів дякуємо 
за відмінно проведений турнір. 
Спасибі за вашу працю! Особлива 
подяка за змістовні, цікаві та 
пізнавальні питання. Грати було 
цікаво, атмосфера в залі склалася 
невимушеній, доброзичливій і 
навіть веселою.

Будемо готуватися до ювілею 
нашого улюбленого клубу.

Член команди «ЧиП»,
редактор газети «Академія» Н. 

Юсупова

Заст. зав. кафедри ОіА
 Т.О. Меліхова


